



Allowing the Addition of Some Commercial and Service Activities to the Industrial License

Dear Customer,

Intending to facilitate procedures for investors, the Department of Economic Development allowed the addition of some Commercial and Service Activities to the industrial license in accordance with Decision No. 145 of 2020 of the Chairman of the Department of Economic Development regarding the regulation of the conduct of economic activities in the Emirate of Abu Dhabi.

Conducting Commercial and Service Activities:

- Adding Commercial and Service activities is applicable for the Industrial License in the Production status only.
- In case of conducting commercial activities offsite within the country, the industrial establishment should obtain a license for a branch.
- If the commercial activities are being conducted On-Site, the activities should be added to the industrial license which include:
- 1. Import.
- 2. Export.
- 3. Selling factory's products.
- 4. Installation of factory's products.
- 5. Maintenance of factory's products.
- 6. Maintenance of factory's equipment.
- 7. Transportation of factory's products.
- 8. Factory's products design.
- 9. Distribution of factory's products.
- 10. Management and operation.
- 11. Online trading through websites.
- 12. Online trading through social media platforms.
- 13. Onshore and offshore oil and gas fields and facilities services.
- 14. Consultations, studies, and research in the field of natural sciences and engineering.

For more information or any questions please contact us via IDBbackoffice@ded.abudhabi.ae



السماح بإضافة بعض الأنشطة التجارية والخدمية للترخيص الصناعى

مُتعاملنا الكريم،،،

مــن منطلــق تســهيل الإجــراءات علــى المســتثمرين تــم الســماح بإضافــة بعــض الأنشــطة التجاريــة والخدميــة للترخيــص الصناعــي وذلــك وفقــاً لقــرار رئيــس دائــرة التنميــة الاقتصاديــة رقــم (145) لســنة 2020 بشــأن لائحــة تنظيم مزاولة الأنشطة الاقتصادية في إمارة أبوظبي.

ممارسة الأنشطة التجارية الخدمية:

- يمكن إضافة الأنشطة التجارية الخدمية على الرخصة الصناعية في حالة إنتاج فقط.
- فـي حـال ممارسـة الأنشـطة التجاريـة خـارج موقـع المصنـع داخـل الدولـة، علـى المنشـأة الصناعيـة الحصـول علـى ترخيص فرع تجاري.
 - في حال ممارسة الأنشطة التجارية في موقع المصنع يتم إضافة الأنشطة في الرخصة الصناعية وهي:
 - 1. الاستيراد.
 - 2. التصدير.
 - 3. بيع منتجات المصنع.
 - 4. تركيب منتجات المصنع.
 - 5. صيانة منتجات المصنع.
 - 6. صيانة معدات المصنع.
 - 7. نقل منتجات المصنع.
 - 8. تصميم منتجات المصنع.
 - 9. توزيع منتجات المصنع.
 - 10. الإدارة والتشغيل.
 - 11. المتاجرة الإلكترونية من خلال المواقع الإلكترونية.
 - 12. المتاجرة الإلكترونية من خلال مواقع التواصل الاجتماعي.
 - 13. خدمات حقول ومنشآت النفط والغاز البرية والبحرية.
 - 14. الاستشارات والدراسات والبحوث في مجال العلوم الطبيعية والهندسية.